
 

PROTOKÓŁ NR 42/07/2005 

 

   

z posiedzenia Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 

Gdańska, które odbyło się dniu 18 maja 2005 r. o 

godz. 14:00 w Sali 007 Nowego Ratusza w Gdańsku. 

 

Obecni: wg załączonych list obecności.  

 

Na stan 7 członków komisji, w posiedzeniu 

uczestniczyło 7, czyli było quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Marek Bumblis - 

przewodniczący Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 

Gdańska, który po powitaniu zaproszonych gości i 

radnych - zaproponował porządek posiedzenia: 

 

1. Informacja o stanie przygotowań do V sesji 

Dziecięcej Rady Miasta Gdańska. 

 

2. Informacja o przygotowaniu Centrum Sportów 

Motorowych do Mistrzostw Europy w Motocrossie (w 

tym stopień realizacji docelowych kierunków 

zagospodarowania toru). 

    



3. Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska 

na rok 2005 – druk nr 1375.  

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmian w załączniku do Uchwały Nr XXIII/689/04 Rady 

Miasta gdańska z dnia 29 kwietnia 2004 r. o 

przyjęciu Programu Rewitalizacji Obszarów 

Zdegradowanych w Gdańsku – Lokalnego Programu 

Rewitalizacji zmienionym Uchwałą Nr XXVIII/919/04 

Rady Miasta Gdańska z dnia 30 września 2004 r. – 

druk nr 1378. 

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta gdańska 

w sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta 

Gdańska na lata 2005-2009 – druk nr 1379. 

 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

 

 

Przewodniczący wniósł projekty autopoprawek do 

druków: 1375 oraz 1379. 

 

Porządek przyjęto jednogłośnie – 5 głosami za. 

 

 

 

 



PUNKT – 1 

Informacja o stanie przygotowań do V sesji Dziecięcej 

Rady Miasta Gdańska. 

 

Pani Arleta Żuk – Biuro Rady Miasta Gdańska 

Zostały zaproszone dzieci z gdańskich szkół 

gimnazjalnych, zostały wystosowane pisma do 

dyrektorów i samorządów szkół publicznych i 

niepublicznych.  

W chwili obecnej wpłynęły zgłoszenia z 4 szkół. Każda 

szkoła poproszona została o wytypowanie jednego 

przedstawiciela, który ma dobre wyniki w nauce oraz 

udziela się poza szkołą.  

Wszystkie dzieci spotykają się, jak co roku, 1 

czerwca o godz. 10:00 w Wielkiej Sali Obrad Nowego 

Ratusza z przedstawicielami Rady Miasta Gdańska. 

Jutro radni otrzymają zaproszenia na to spotkanie. 

Wszyscy uczestnicy otrzymają, jak co roku, po raz 

piąty, znaczek okolicznościowy, akty nominacji na 

radnego Dziecięcej Rady Miasta Gdańska oraz drobne 

upominki reklamowe. 

Po raz pierwszy ofertę naszą skierowaliśmy do szkół 

gimnazjalnych. 

 

Przewodniczący  
Czy są jakieś pomysły, uwagi? 

Ja bym proponował, żeby promować sport. Ponieważ od 

początku tę sesją zajmuje się nasza komisja, Komisja 

Turystyki i Sportu – proponuję wręczyć tym młodym 

ludziom po  egzemplarzu ksiązki Alberta 



Gochniewskiego, 60 lat gdańskiego sportu. To książka 

ukazująca gdański sport i dobrze by było, żeby każde 

dziecko taką książkę otrzymało.  

 

USTALENIA KOMISJI 

 

 Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska w 

związku z V sesją Dziecięcej Rady Miasta Gdańska, 

która odbędzie się w dniu 1 czerwca br, prosi o zakup 

60 egzemplarzy ksiązki Alberta Gochniewskiego, 60 lat 

gdańskiego sportu. 

 

 

 

PUNKT – 2 

Informacja o przygotowaniu Centrum Sportów Motorowych 

do Mistrzostw Europy w Motocrossie (w tym stopień 

realizacji docelowych kierunków zagospodarowania 

toru). 

 

Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz 

Ja zacznę referować temat, a następnie prezes Marian 

Zupa. 

Musze powiedzieć o takich przyziemnych sprawach, o 

pieniądzach. Impreza kosztuje ok. 450 tyś zawsze, jak 

jeszcze imprezy robione byli w Kolibkach to sponsorem 

była Rafineria Gdańska, która w jakiś sposób 

pokrywała to w 30-40%. W zeszłym roku, w listopadzie, 

wystąpiliśmy do Rafinerii. Odpowiedziano, że pomogą 

ale nie w takim zakresie jak zawsze. Teraz, 10 dni 



temu przyszło pismo, że informują z przykrością ale 

nie pomogą.  

Zobowiązano nas, w związku z kradzieżami, do tego że 

częściowo musimy tak przygotować Mistrzostwa Polski, 

które są 28 maja jak do rangi Mistrzostw Europy tzn. 

mają być tak zabezpieczone , parking, wszystkie  

służby -  żeby zobaczyć, czy w ogóle damy radę. 

 

Pan Marian Zupa – prezes klubu  

Trzeba przygotować również park maszyn. Jest wiele 

rzeczy, które musza być opracowane.  

 

Przewodniczący  
A droga dojazdowa jaka?  

 

Pan Marian Zupa – prezes klubu  

Droga w tej chwili jest dobra, utwardzona, gruntowa – 

ale to jest dobrze, to na razie w zupełności 

wystarczy. Chciałabym jeszcze powiedzieć, że to w 

zasadzie będą takie drużynowe Mistrzostwa Świata, bez 

Amerykanów i bez Australii. To będą takie małe  

Mistrzostwa Świata, bardzo poważna impreza.  

 

Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz 

My chcemy w 2007 roku wejść w Mistrzostwa Świata, 

żeby wejść do tego kalendarza i wykorzystać nasze 

dobre notowania, musimy się pokazać. 

Po to, żeby weszło to na stałe. I wtedy mamy na 

najbliższe 5-8 lat imprezę, która jest naprawdę, 



proszę mi wierzyć na dzisiaj to przyjeżdża z całego 

świata cała masa ludzi.  

My oprócz tego wszystkiego widzimy szerzej, bo ten 

teren musi być wykorzystany i chcemy…to tak trochę 

śmiesznie zabrzmi…w tym roku były idealne warunki w 

Gdańsku, żeby zrobić np. skutery śnieżne. Jest np. 

cała Skandynawia plus reszta – wszystko jeździ. Można 

zrobić właśnie cos takiego.  

Natomiast, nie ma Gdańsk takiego terenu rekreacyjno-

portowego, na którym można robić wszystko – i 

kolarstwo górskie i przełajowe, wszystko po kolei bo 

to ludzie przyjeżdżają.  

Bardzo chcemy to robić, choćby nie wiem co się 

działo.  

Powiem państwu tak, mamy naprawdę życiową szanse, 

przy tym terenie.  

 

 

 

PUNKT – 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska 

na rok 2005 – druk nr 1375 z autopoprawką. 

 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydział Finansowego 

UM w Gdańsku 

Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w 

zakresie działania komisji. 



 

 

Przewodniczący  

Czy ktoś z państwa ma jakieś pytania? Nie ma, 

dziękujemy pani dyrektor. 

 

 

USTALENIA KOMISJI 

 

 

Komisja Turystyki i Sportu  Rady Miasta Gdańska 

po wysłuchaniu pani Teresy Blacharskiej – dyrektor 

Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego  w  Gdańsku - 

5 głosami za, przy 1 wstrzymującym się -  pozytywnie 

zaopiniowała  przedstawiony projekt uchwały. 

 

Treść Opinii Nr 42-07/90/17/2005 stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

PUNKT – 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmian w załączniku do Uchwały Nr XXIII/689/04 Rady 

Miasta gdańska z dnia 29 kwietnia 2004 r. o przyjęciu 

Programu Rewitalizacji Obszarów Zdegradowanych w 

Gdańsku – Lokalnego Programu Rewitalizacji zmienionym 

Uchwałą Nr XXVIII/919/04 Rady Miasta Gdańska z dnia 

30 września 2004 r. – druk nr 1378. 

 



Pan Krzysztof Rudziński – zastępca dyrektora Wydziału 

Programów Rozwojowych UM w Gdańsku 

Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gdańska. 

 

Ponieważ nie było głosów w dyskusji, przewodniczący 

poddał projekt pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI 

 

Komisja Turystyki i Sportu  Rady Miasta Gdańska 

po wysłuchaniu pana Krzysztofa Rudzińskiego – 

zastępcy dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku - 5 głosami za -  

pozytywnie zaopiniowała  przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

 

Treść Opinii Nr 42-07/91/18/2005 stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

PUNKT – 5 

projektu uchwały Rady Miasta gdańska w sprawie zmiany 

Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2005-2009 

– druk nr 1379 z autopoprawką. 

 

Pan Krzysztof Rudziński – zastępca dyrektora Wydziału 

Programów Rozwojowych UM w Gdańsku 



Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w 

zakresie działania komisji. 

 

Przewodniczący  
Czy mamy jakieś pytania do pana dyrektora? 

 

Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 

Co z Liceum Sportowym i złożonymi do Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego wnioskami o sztuczną trawę i 

boisko? Jest Liceum Sportowe, jest powołane – mówię o 

Przymorzu. Co z tym dalej jest? Nic się w tym 

zakresie nie dzieje. Co z inwestycjami oświatowymi? 

Bo jeżeli np. żeśmy budowali szkołę na Leśnej Górze i 

teraz dajemy pieniądze, to jak to wygląda na 

dzielnice, dotowanie szkół w dzielnicach. 

 

Przewodniczący  
Czy jesteście gotowi w tej chwili odpowiedzieć? 

 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 

i Sportu UM w Gdańsku 

Szkoły to jest bardzo szeroki temat, pani radna 

Pomaska może poświadczyć, jest członkiem Komisji 

Edukacji, ze wybiera się zawsze te szkoły najbardziej 

zagrożone, cześć spraw wynika już z Sanepidu, musimy 

je robić.  

 

Przewodniczący  
Proszę, mówmy o przedmiocie działania komisji. 

 



Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 

Ja patrzę, ale interesują mnie obiekty sportowe, 

szkolne. Wiem, że Komisja Edukacji zawsze długo, do 

późna obraduje – to nie znaczy, ze my mamy jako 

komisja obejść obiekty sportowe. 

 

Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 

Zgadza się, wydaję mi  się że powinniśmy na tej 

komisji „maglować” sprawy remontów obiektów 

sportowych, szkolnych obiektów.  

 

Przewodniczący  
Jak oceniamy zamierzenia to oceniamy i obiekty 

sportowe, to wtrącamy się czasami. 

 

Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 

Rzeczywiście, na Komisji Edukacji mało mówimy o tych 

obiektach przyszkolnych, obiektach sportowych. 

Skupiamy się bardziej na tych bieżących sprawach, 

jest ich sporo.  

Wydaje mi się, że teraz czasami chyba lepiej wydać 

pieniądze, jak są,  na remont obiektu czy budowę 

obiektu sportowego przy szkole niż na remont samego 

obiektu szkolnego.  

 

Pan Krzysztof Rudziński – zastępca dyrektora Wydziału 

Programów Rozwojowych UM w Gdańsku 

Pamiętajmy, ze wszelkie remonty, wszelkie adaptacje 

są z zasady o 50% droższe niż postawienie nowego 

obiektu.  



Pan Krzysztof Rudziński – zastępca dyrektora Wydziału 

Programów Rozwojowych UM w Gdańsku 

Proszę państwa, myśmy przystąpili teraz do 

przygotowania konkursu na typowy model, typowy zespół 

sportowy szkolny. O co chodzi. Chodzi nam o 

stworzenie takiego typowego modelu, w którym będzie 

sala gimnastyczna taka jak powinna być, basen – żeby 

ta koncepcja była na tyle modularna, żeby można ją 

było  lokalizować, żeby z góry było wiadomo ile to 

kosztuje-ponieważ będzie to modularny system, nie 

projektowany za każdym razem projektowany od nowa. I 

można będzie samą halę sportową postawić, albo halę z 

basenem.  

Ponieważ jest to zestaw szkolny, więc wiadomo że to 

nie będzie basen pełnowymiarowy – ale będzie to 

basen, który będzie zaspokajał potrzeby dzieci. I 

będziemy umieszczać budowę jednego, czy dwóch takich 

zestawów w zależności od potrzeb. 

 

Przewodniczący  
Czy ten konkurs już został ogłoszony czy dopiero 

będzie ogłoszony? 

 

Pan Krzysztof Rudziński – zastępca dyrektora Wydziału 

Programów Rozwojowych UM w Gdańsku 

Przygotowujemy program funkcjonalno-użytkowy dla tego 

zestawu.  

 

 

 



Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 

Rzeczywiście, jeżeli są w ciągu 3 szkoły to warto 

pośrodku zrobić jeden taki moduł, żeby te wszystkie 

szkoły mogły korzystać.  

 

Pan Krzysztof Rudziński – zastępca dyrektora Wydziału 

Programów Rozwojowych UM w Gdańsku 

Tak, w zależności od tego jaka będzie konieczność, 

warunki.  

 

Przewodniczący  
Czy mamy jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Dziękuję 

bardzo. Ale prosiłbym, aby panowie jeszcze pozostali, 

jakbyśmy mieli jakieś wątpliwości w sprawach 

wniesionych i wolnych wnioskach. 

 

USTALENIA KOMISJI 

 

Komisja Turystyki i Sportu  Rady Miasta Gdańska 

po wysłuchaniu pana Krzysztofa Rudzińskiego – 

zastępcy dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku - 5 głosami za -  

pozytywnie zaopiniowała  przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Treść Opinii Nr 42-07/92/19/2005 stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 



 

 

PUNKT – 6 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Uchwała Uchwały Nr XII/28/2005 Rady Osiedla Olszynka 

z dnia 12 maja 2005, chodzi o lokalizacje placów 

zabaw. 

 

 

USTALENIA KOMISJI 

 

Komisja Turystyki i Sportu  Rady Miasta Gdańska - 

4 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała  

przedstawioną propozycję ustawienia zestawu 

zabawowego w dzielnicy Gdańsk Orunia przy ul. 

Głuchej. 

 

Kolejna sprawa, skate-parki. Jak pamiętacie 

poprosiliśmy mieszkańców o składanie wszelkich uwag 

na adres korespondencyjny komisji oraz na adres e-

mail’owy komisji. Sporo wpłynęło, możecie się teraz z 

tym zapoznać. Proponuję aby przekazać wszystkie pisma 

do MOSiR-u. 

 

 

USTALENIA KOMISJI 

 

 Komisja Turystyki i Sportu rady Miasta Gdańska 

przekazuje otrzymaną korespondencję w sprawie skate-



parków i prosi o dokładną analizę stanów prawnych 

tych lokalizacji. 

 

Komisja Turystyki i Sportu zwraca uwagę, aby na 

wszystkich placach zabaw, będących własnością gminy 

dokonywać przeglądów i napraw. 

 

  

Wpłynęło pismo Klubu Bliza, ul. Tarcice 20 w sprawie 

Centrum Edukacji Morskiej – proponuję poświęcić temu 

osobne posiedzenie komisji. 

 

 

Odpowiedź od pana W. Bielawskiego – zastępcy 

prezydenta na nasz wniosek – w sprawie ZHP, działki 

na Krakowcu. 

 

 

Otrzymaliśmy zaproszenie na Sejmik Morski. 

 

 

USTALENIA KOMISJI 

 

 Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska 

deleguje: 

- radną Agnieszkę Pomaską oraz radnego Grzegorza 

Sielatyckiego – uczestnictwo w 2 dniach Sejmiku, 

- radnego Marka Bumblisa oraz radnego Aleksandra 

Żubrysa – uczestnictwo w pierwszym dniu Sejmiku. 

 



 

Ponieważ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych 

wniosków, przewodniczący podziękował Za przybycie i 

zaprosił na następne posiedzenie komisji. 

 

  

             Przewodniczący 

               Komisji Turystyki i Sportu 

        Rady Miasta Gdańska 

 

               Marek Bumblis 

 

Protokołowała 

A. Żuk 
 


